

# FRIDAY FLYER

# 21st March 2025



Dear Parents, dear Students, dear Staff,

# **Basketball Tournament**

On Monday, March 17, our school hosted a basketball tournament between ESF, MSF, and our school. Each school presented two teams: Junior and Senior.



Our Senior team dominated the tournament, winning both games by a significant margin (ESRM 42 - ESF 29 / ESRM 42 - MSF 30).

Regarding our Junior team, they had a spectacular first game against ESF, which ended 28-28. Afterward, they dominated the second game against MSF, achieving a significant point difference (ESRM 52 - MSF 20), which secured their top position in the standings.

This success would not have been possible without the dedication and hard work of Mr. Henn, who is doing an outstanding job coaching the team in our afternoon club program.

# World Rewilding Day

March 20th is World Rewilding Day, which raises awareness of the importance of restoring natural habitats and wild spaces. This week was also the 3 year anniversary of the planting of the Tiny Forest. A lot has changed since then and the site is unrecognisable from when the first tree was planted on March 18th 2022. Some of the trees which were 50cm tall when planted are now soaring 4m into the air. The site has expanded in other ways as our outdoor classroom continues to develop. Preparations are well underway for the arrival of our new beehive, which will add to the rewilding aspect of the project.

#### Global Recycling Day

March 18th is Global Recycling Day, and recycling is something which ESRM takes seriously.

As a large school with many students, a lot of drinks are consumed every day. The water fountains installed last year have encouraged students to refill reusable bottles to reduce the amount of plastic waste generated.

Student volunteers from the Environmental Stewards and Tiny Forest Gardening Club have been busy making recycling bins to collect and recycle the many PET plastic drinks bottles which are thrown away every day. The bins are decorated in different themes to celebrate different occasions such as Christmas and St Patrick's Day.

The bins are checked and emptied by student volunteers who return the bottles to a local supermarket to collect the Pfands (deposits). The money from this Pfand collection is then donated to the Tiny Forest budget, to raise funds for the upcoming



beehive project. So far over €100 has already been raised and this will go towards covering the costs of one bee population. The bins have been well received and students are already planning on expanding the project further to increase capacity.

# Peace Research Institute Frankfurt (PRIF)

Last Friday the S6, DP1 and S7 classes were visited by Nurel Reitz from the Peace Research Institute Frankfurt (PRIF). Ms. Reitz, a PhD student at Goethe University, spoke to our students about Germany's colonial legacy in Namibia and Tanzania. The talk explored the historical impact of German colonial rule, including its lasting effects on both nations and ongoing discussions about reparations and reconciliation. It was an insightful session, and we appreciate the engagement and thoughtful questions from our students. We look forward to more such enriching learning opportunities in the future.

#### **Vernal Equinox**

Last Thursday, March 20th, the vernal equinox, the global astronomic community celebrated the equal day <a href="https://equalday.weebly.com">https://equalday.weebly.com</a>. Mr Botella organised, with the support of the Spanish astrophysics institute, a video call where some of our students in the BAC cycle had the opportunity to listen from a young astrophysicist what is like to study physics and astronomy while working at the observatory Roque de los Muchachos, in the Canary Islands. This was an amazing opportunity to see first hand how studying sciences can help the development of our society.

#### S3 Ski Trip

Early in the morning on Saturday 8th March, 150 students met at ESRM at 4am for a 600km drive to Wagrain in Austria for the annual S3 ski trip. This is a long-standing trip which has become a much-anticipated event in the school calendar. Despite the spring weather conditions, there was sufficient snow on the pistes which allowed full access to all lifts in the Wagrain SnowSpace resort. The Markushof once again welcomed our students for an intensive week of skiing and evening activities. Students were divided into groups according to their ski proficiency and spent every morning on the slopes with their instructors. An action-packed programme of activities followed in the afternoon and evening, enjoying the leisure facilities on offer at the accommodation. The week culminated in every group participating in a timed ski race, followed by the now traditional end-of-year campfire and sledding event. The ski instructors reported very positive feedback for the students, and were impressed by the progress and motivation they showed during the week. All students taking part successfully made it to the top of the mountain by the end of the week, including those who had been complete beginners starting for the first time at



the start of the week. Students returned on Friday evening tired but very happy after their week. A trip of this scale requires a lot of organisation, and we are very grateful for the time and work put into by the accompanying teachers and organisers Mr Rodwell, Ms Bebb and Ms Jimenez for making it such a success.

# St. Patrick's Day in Primary

The Primary School students celebrated St. Patrick's Day to the fullest! Everyone came dressed in green to pay tribute to Ireland's national holiday. In addition to crafting and painting related to Ireland, there was also plenty of dancing! The children got to know Irish culture with a lot of fun and creativity, making the day a real highlight.

St. Patrick's Day was not only celebrated in the classrooms – the teachers were also there! The English language section treated their colleagues to delicious Irish delicacies prepared according to traditional recipes.

A huge thank you to everyone who made this day so special!

#### St. Patrick's Day in the Secondary

In the secondary school, teachers played Irish music for the school community during the break.

#### Upcycling project of the fifth graders

As part of our upcycling project, we creatively transformed an old bicycle, a children's chair and a Kallax cube for our school garden!

The bike was transformed into colorful garden decoration, the chair was attached as a luggage rack and the Kallax cube now serves as a stylish flower box. With donated spray cans, we transformed the materials into true works of art.

The result? A unique eye-catcher that not only beautifies our garden, but also provides a habitat for plants and insects!

# Kangaroo Contest 2025 – A resounding success!

More than 200 children from the 3rd, 4th and 5th grades enthusiastically took on the annual Kangaroo Mathematics Contest this year! This international multiple-choice contest brings together around 6 million participants from over 100 countries every year – and our little brainiacs did very well!

The aim of the competition is to promote mathematical education, to spark an interest in brainteasers and to strengthen students' independence. Our children have shown great stamina, hard work and team spirit, and the kangaroo was always by



their side!

We are keeping our fingers crossed for many great placements and would like to thank all students who registered for this exciting competition. You are awesome!

# Mini-kangaroos in grade 2

Our second-year students enthusiastically participated in the Kangaroo Mathematics Competition! With a lot of fun and brains, the children mastered the tricky tasks and demonstrated their logical thinking.

We are so proud of their ambition, their teamwork and, above all, the joy they had in solving the problems! Way to go, P2!

# DP1 Theory of Knowledge (TOK) Commentary Exhibition

On Wednesday 19th March, the ISRM DP1 students held the first ever Theory of knowledge exhibition at school.

The DP1 students have been diligently exploring the complexities of knowledge, questioning assumptions, and critically analyzing real-world issues through their Theory of Knowledge (TOK) commentaries. This exhibition was a celebration of their intellectual curiosity and their ability to connect TOK concepts to meaningful situations.

Everyone was welcome with special attention given to MYP4 and MYP5 students who will soon be involved in their own TOK exhibition. The event was inspiring and was an enriching experience for everyone involved.

# Sportlerehrung Bad Vilbel

On Friday 14th and Saturday 15<sup>th</sup> March 2025, the sporting talented at ESRM were recognised at the annual Bad Vilbel Sports Awards. Presented by Bad Vilbel Mayor Sebastian Wysocki, the following children were presented with their recognition for the following sports:

Eric – P2DE – Chess Hessen 3<sup>rd</sup> Place Samantha – P5DE – Cheerleading Hessen Champion Emil – P5DE – Karate Sanyuro Cup 2<sup>nd</sup> Place Grace – P5EN – Football German Champion U11 Tarun P5DE, Vincent (S2), Louis (S1), Ekansh (P5EN), Erica (P5EN), Kanato (P5EN, Amaury (P5EN), Felix (P5EN) – Cricket U11 German School Champions



Ishaan, Oscar W, Tudor, Sasha, Max R, Maya, David, Kris, Sophia K (Secondary) – Cricket U13 German School Champions

Theodor (P5DE), Lou (P5DE), James (P5EN), Siena (P5DE) Louis B, Louis P, Joe, Sebastian, Nic, Matteo, Hugo (Secondary) – Rugby Champions for Schools in Frankfurt

Victor Broye-Engelkes - Rugby- Deutscher Meister U16 Rio Zaher American Football- Deutscher Meister U16 Katarina Junnila Ice Hockey- 1st Platz Europäische Hockeytournee Constanze Keferstein Golf- 1st Platz erste Plätze bei den GJG Italian Junior Classic, den Venice Open U18 und den Rhein-Main Junior Golf Open

A link to the FNP newspaper report on the event of the 15th March is as followed: <a href="https://www.fnp.de/sport/lokalsport/gemeinsinn-und-idealismus-93636308.html">https://www.fnp.de/sport/lokalsport/gemeinsinn-und-idealismus-93636308.html</a>

We congratulate all the students for their sporting success and look forward to having even more present for the awards in 2026.

**Current Events** 

Save the Date: The Addams Family Musical Young @ Part– June 17th & 18th!

Summerfest: 28th June 2025

Please always refer to the events calendar on our website for up-to-date information ESRM PublicCalendar



#### **DEUTSCHE VERSION**

Liebe Eltern, liebe Schülerinnen und Schüler, liebes Kollegium,

#### Basketballturnier

Am Montag, dem 17. März, veranstaltete unsere Schule ein Basketballturnier zwischen der ESF, der MSF und unserer Schule. Jede Schule stellte zwei Teams: Junior und Senior.

Unser Senior-Team dominierte das Turnier und gewann beide Spiele mit deutlichem Vorsprung (ESRM 42 - ESF 29 / ESRM 42 - MSF 30).

Unser Juniorenteam hatte ein spektakuläres erstes Spiel gegen ESF, das mit 28:28 endete. Danach dominierten sie das zweite Spiel gegen MSF und erzielten einen deutlichen Punktunterschied (ESRM 52 - MSF 20), was ihnen den ersten Platz in der Tabelle sicherte.

Dieser Erfolg wäre ohne das Engagement und die harte Arbeit von Herrn Henn nicht möglich gewesen, der als Coach des Teams in unserem Nachmittagsprogramm hervorragende Arbeit leistet.

#### World Rewilding Day

Am 20. März findet der World Rewilding Day statt, der das Bewusstsein für die Bedeutung der Wiederherstellung natürlicher Lebensräume und Wildnisgebiete schärft. In dieser Woche jährte sich auch die Pflanzung des Tiny Forest zum dritten Mal. Seitdem hat sich viel verändert, und der Ort ist nicht wiederzuerkennen, seit am 18. März 2022 der erste Baum gepflanzt wurde. Einige der Bäume, die bei der Pflanzung 50 cm hoch waren, ragen jetzt 4 m in die Höhe. Das Gelände hat sich auch auf andere Weise erweitert, da sich unser Klassenzimmer im Freien weiter entwickelt. Die Vorbereitungen für die Ankunft unseres neuen Bienenstocks, das den Renaturierungsaspekt des Projekts ergänzen wird, sind in vollem Gange.

#### Globaler Recyclingtag

Der 18. März ist der Weltrecyclingtag, und Recycling ist etwas, das die ESRM ernst nimmt.

Als große Schule mit vielen Schülern werden täglich viele Getränke konsumiert. Die im letzten Jahr installierten Wasserbrunnen haben die Schüler dazu ermutigt, wiederverwendbare Flaschen nachzufüllen, um die Menge des erzeugten Plastikmülls zu reduzieren.



Freiwillige Schüler der Umweltschützer und des Tiny Forest Gardening Club waren damit beschäftigt, Recyclingbehälter herzustellen, um die vielen PET-Plastikflaschen zu sammeln und zu recyceln, die täglich weggeworfen werden. Die Behälter sind mit verschiedenen Motiven verziert, um verschiedene Anlässe wie Weihnachten und den St. Patrick's Day zu feiern.

Die Mülleimer werden von freiwilligen Schülern überprüft und geleert, die die Flaschen in einem örtlichen Supermarkt zurückgeben, um das Pfand zu erhalten. Das Geld aus dieser Pfandaktion wird dann dem Budget von Tiny Forest gespendet, um Mittel für das bevorstehende Bienenstockprojekt zu sammeln. Bisher wurden bereits über 100 € gesammelt, die zur Deckung der Kosten für eine Bienenpopulation verwendet werden. Die Mülleimer wurden gut angenommen und die Schüler planen bereits, das Projekt weiter auszubauen, um die Kapazität zu erhöhen.

# Hessische Stiftung für Friedens- und Konfliktforschung (HSFK)

Am vergangenen Freitag besuchten Nurel Reitz von der Hessischen Stiftung für Friedens- und Konfliktforschung (HSFK) die Klassen S6, DP1 und S7. Frau Reitz, eine Doktorandin an der Goethe-Universität, sprach mit unseren Schülern über das koloniale Erbe Deutschlands in Namibia und Tansania. In dem Vortrag wurden die historischen Auswirkungen der deutschen Kolonialherrschaft untersucht, einschließlich ihrer anhaltenden Auswirkungen auf beide Nationen und der anhaltenden Diskussionen über Reparationen und Versöhnung. Es war eine aufschlussreiche Sitzung, und wir schätzen das Engagement und die durchdachten Fragen unserer Schüler. Wir freuen uns auf weitere solche bereichernden Lernmöglichkeiten in der Zukunft.

#### Vernal Equinox

Am vergangenen Donnerstag, dem 20. März, dem Frühlingsäquinoktium, feierte die globale astronomische Gemeinschaft den Tag der gleichen Länge der Schatten <a href="https://equalday.weebly.com">https://equalday.weebly.com</a>. Herr Botella organisierte mit Unterstützung des spanischen Instituts für Astrophysik einen Videoanruf, bei dem einige unserer Schüler der BAC-Stufe die Gelegenheit hatten, von einem jungen Astrophysiker zu hören, wie es ist, Physik und Astronomie zu studieren, während er am Observatorium Roque de los Muchachos auf den Kanarischen Inseln arbeitet. Dies war eine großartige Gelegenheit, aus erster Hand zu erfahren, wie das Studium der Naturwissenschaften zur Entwicklung unserer Gesellschaft beitragen kann.



# S3-Skiausflug

Am Samstag, den 8. März, trafen sich 150 Schüler früh morgens um 4 Uhr an der ESRM, um sich auf die 600 km lange Fahrt nach Wagrain in Österreich zum jährlichen S3-Skiausflug zu begeben. Dieser Ausflug hat eine lange Tradition und ist zu einem mit Spannung erwarteten Ereignis im Schulkalender geworden. Trotz des Frühlingswetters lag auf den Pisten ausreichend Schnee, sodass alle Lifte im SnowSpace-Resort Wagrain uneingeschränkt genutzt werden konnten. Der Markushof hieß unsere Schüler erneut zu einer intensiven Woche mit Skifahren und Abendaktivitäten willkommen. Die Schüler wurden je nach Fahrkönnen in Gruppen eingeteilt und verbrachten jeden Morgen mit ihren Skilehrern auf der Piste. Am Nachmittag und Abend folgte ein actionreiches Programm, bei dem die Freizeitmöglichkeiten der Unterkunft genutzt wurden. Höhepunkt der Woche war ein Skirennen, bei dem jede Gruppe gegen die Zeit antrat. Anschließend fand das mittlerweile traditionelle Abschluss-Lagerfeuer mit Rodeln statt. Die Skilehrer berichteten von sehr positivem Feedback der Schüler und waren beeindruckt von den Fortschritten und der Motivation, die sie während der Woche zeigten. Alle teilnehmenden Schüler schafften es bis zum Ende der Woche erfolgreich auf den Gipfel des Berges, auch diejenigen, die zu Beginn der Woche als absolute Anfänger zum ersten Mal auf den Brettern standen. Am Freitagabend kehrten die Schüler müde, aber sehr glücklich von ihrer Woche zurück. Eine Reise dieser Größenordnung erfordert viel Organisation, und wir sind den begleitenden Lehrern und Organisatoren, Herrn Rodwell, Frau Bebb und Frau Jimenez, sehr dankbar für die Zeit und Arbeit, die sie investiert haben, um sie zu einem solchen Erfolg zu machen.

# St. Patrick's Day in der Primary

Die Schüler der Grundschule haben den St. Patrick's Day in vollen Zügen gefeiert! Alle kamen in grün gekleidet, um den Nationalfeiertag von Irland gebührend zu würdigen. Neben Basteln und Malen rund um das Thema Irland wurde auch ordentlich getanzt! Mit viel Spaß und Kreativität haben die Kinder die irische Kultur kennengelernt und den Tag zu einem echten Highlight gemacht.

Der St. Patrick's Day wurde nicht nur in den Klassenräumen gefeiert – auch die Lehrer waren mit dabei! Die Englische Sprachsektion hat ihre Kollegen mit köstlichen irischen Leckereien, die nach traditionellen Rezepten zubereitet wurden, verwöhnt. Ein riesiges Dankeschön an alle, die diesen Tag so besonders gemacht haben!

St. Patrick's Day in der Secondary



In der Sekundarschule spielten Lehrkräfte in der Pause irische Musik für die Schulgemeinschaft.

# Upcycling-Projekt der Fünften Klassen

Im Rahmen unseres Upcycling-Projekts haben wir ein altes Fahrrad, einen Kinderstuhl und einen Kallax-Würfel für unseren Schulgarten kreativ umgestaltet!

Das Fahrrad wurde zu bunter Garten-Deko, der Stuhl als Gepäckträger befestigt und der Kallax-Würfel dient jetzt als stilvoller Blumenkasten. Mit gespendeten Spraydosen haben wir die Materialien in wahre Kunstwerke verwandelt.

Das Ergebnis? Ein einzigartiger Blickfang, der nicht nur unseren Garten verschönert, sondern auch Lebensraum für Pflanzen und Insekten bietet!

#### Känguru-Wettbewerb 2025 - Ein voller Erfolg!

Über 200 Kinder aus den 3., 4. und 5. Klassen haben sich dieses Jahr mit voller Begeisterung dem alljährlichen Känguru-Mathewettbewerb gestellt! Dieser internationale Multiple-Choice-Wettbewerb bringt jährlich rund 6 Millionen Teilnehmer aus über 100 Ländern zusammen – und unsere kleinen Denksportler haben sich tapfer geschlagen!

Ziel des Wettbewerbs ist es, die mathematische Bildung zu fördern, Freude am Knobeln zu wecken und die Selbstständigkeit der Schüler zu stärken. Unsere Kinder haben große Ausdauer, Fleiß und Teamgeist bewiesen, und das Känguru war stets an ihrer Seite!

Wir drücken die Daumen für viele tolle Platzierungen und danken allen Schülern, die sich für diesen spannenden Wettbewerb gemeldet haben. Ihr seid großartig!

#### Minikänguru in der zweiten Klasse

Unsere zweiten Klassen haben mit voller Begeisterung am Känguru-Mathewettbewerb teilgenommen! Mit viel Spaß und Köpfchen haben die Kinder die kniffligen Aufgaben gemeistert und ihr logisches Denken unter Beweis gestellt. Wir sind so stolz auf ihren Ehrgeiz, ihre Teamarbeit und vor allem die Freude, die sie beim Knobeln hatten! Weiter so, P2!

#### DP1 Theory of Knowledge (TOK) Commentary Exhibition

Am Mittwoch, dem 19. März, veranstalteten die ISRM DP1-Schüler die erste Theory of Knowledge-Ausstellung an der Schule.



Die DP1-Schüler haben sich fleißig mit der Komplexität des Wissens auseinandergesetzt, Annahmen hinterfragt und reale Probleme durch ihre Theory of Knowledge (TOK)-Kommentare kritisch analysiert. Diese Ausstellung war eine Feier ihrer intellektuellen Neugier und ihrer Fähigkeit, TOK-Konzepte mit bedeutungsvollen Situationen zu verbinden.

Alle waren willkommen, wobei MYP4- und MYP5-Schülern besondere Aufmerksamkeit geschenkt wurde, da sie bald an ihrer eigenen TOK-Ausstellung teilnehmen werden. Die Veranstaltung war inspirierend und eine bereichernde Erfahrung für alle Beteiligten.

# Sportlerehrung Bad Vilbel

Am Freitag, den 14. und Samstag, den 15. März 2025 wurden die sportlichen Talente der ESRM bei den jährlichen Bad Vilbel Sports Awards ausgezeichnet. Die folgenden Kinder wurden vom Bürgermeister von Bad Vilbel, Sebastian Wysocki, für die folgenden Sportarten ausgezeichnet:

Eric – P2DE – Chess Hessen 3<sup>rd</sup> Place

Samantha – P5DE – Cheerleading Hessen Champion

Emil – P5DE – Karate Sanyuro Cup 2<sup>nd</sup> Place

Grace – P5EN – Football German Champion U11

Tarun P5DE, Vincent (S2), Louis (S1), Ekansh (P5EN), Erica (P5EN), Kanato (P5EN,

Amaury (P5EN), Felix (P5EN) - Cricket U11 German School Champions

Ishaan, Oscar W, Tudor, Sasha, Max R, Maya, David, Kris, Sophia K (Secondary) – Cricket U13 German School Champions

Theodor (P5DE), Lou (P5DE), James (P5EN), Siena (P5DE) Louis B, Louis P, Joe, Sebastian, Nic, Matteo, Hugo (Secondary) – Rugby Champions for Schools in Frankfurt

Victor Broye-Engelkes - Rugby- Deutscher Meister U16

Rio Zaher American Football- Deutscher Meister U16

Katarina Junnila Ice Hockey- 1st Platz Europäische Hockeytournee

Constanze Keferstein Golf- 1st Platz erste Plätze bei den GJG Italian Junior Classic, den Venice Open U18 und den Rhein-Main Junior Golf Open

Ein Link zum Zeitungsbericht der FNP über die Veranstaltung vom 15. März lautet: <a href="https://www.fnp.de/sport/lokalsport/gemeinsinn-und-idealismus-93636308.html">https://www.fnp.de/sport/lokalsport/gemeinsinn-und-idealismus-93636308.html</a>



Wir gratulieren allen Schülern zu ihrem sportlichen Erfolg und freuen uns darauf, 2026 noch mehr Teilnehmer bei der Preisverleihung begrüßen zu dürfen.

Aktuelle Veranstaltungen

Merken Sie sich den Termin vor: The Addams Family Musical Young @ Part – 17. und 18. Juni!

Sommerfest: 28. Juni 2025

Bitte informieren Sie sich immer im Veranstaltungskalender auf unserer Website über aktuelle Informationen. <u>ESRM PublicCalendar</u>